

*****To the citizens of the Municipalities of Grenville and Grenville-Sur-La-Rouge*****

IMPORTANT BULLETIN

“PROPOSED OPEN-PIT MILLER MINE PROJECT”

Madam, Sir:

It is with great regret that we find ourselves in yet another situation to which all the citizens will be, to different degrees, negatively affected as we face the projected implementation of a mine of big stature in the heart of our municipality.

Following some information that we found on a Facebook Group about the open-pit mine project, we went on doing a research, in order to find out what exactly what was being planned and proposed, and came up with the following facts:

- 1) The proposed Miller Mine Project, will consist of several open-pit mines, up to 400 feet deep, that will be located south of lake McGillivray, north of Highway 50 and west of the Scotch road. The initial size proposed is 1,000 ± acres, but the Project Owners have staked out for mineral rights on about ± 26,000 acres in the Municipality of Grenville-sur-la-Rouge;
- 2) The Owners, Canada Carbon, have submitted a request to have the right to mine in an agricultural zone to the CPTAQ (Commission de protection du territoire agricole du Québec) on December, 6th, 2016;
- 3) Our municipal council, unanimously approved the proposed Project request at the CPTAQ, on behalf of Canada Carbon, on the 13th of December 2016, without any prior citizen consultation;
- 4) We know that Canada Carbon is advertising the start of operation in February 2017;
- 5) We know that the proposed Project is located above or around the aquifer that supplies clean water to both the citizens of the Town of Grenville and the Municipality of Grenville-sur-la-Rouge and that the mine project may cause consequences on wetlands and other nesting sites nearby;
- 6) We are concerned about the increase of heavy vehicle traffic on the dusty roads, the noise generated by the mine and the trucks, the proximity with the Amy Molson Camp and the dust emitted from the chimneys;
- 7) In our opinion, this proposed Project goes against the Municipality planning bylaws and the MRC planned orientations for our development.

So, we would like to invite you to an information meeting that will be held at the Community Center located at 21, rue Tri-Jean, in the Town of Grenville at 2:00 p.m. on Saturday, February 4th, 2017, at which time, we will do our best to answer your questions and ask you to sign a petition to put an end to this proposed project. The Facebook Group: “Grenville-sur-la-Rouge News” will periodically be posting updates.

Sincerely yours,

Thomas Arnold

President of the concerned group of citizens of
the Municipality of Grenville-sur-la-Rouge

BULLETIN IMPORTANT

“PROPOSITION DU PROJET DE LA MINE À CIEL OUVERT MILLER”

Madame, Monsieur,

Suite à un article, paru sur un groupe Facebook, des citoyens de Grenville-sur-la-Rouge ont appris, à grand regret, que leur municipalité était au cœur d'un projet minier d'envergure qui prévoit d'occuper presque le tiers de la municipalité et où tous les citoyens seront affectés.

Nous avons effectué des recherches afin de trouver ce qui a été prévu et proposé exactement et nous avons découvert les informations suivantes:

- 1) Le projet de la mine Miller, va être composé de plusieurs sites à ciel ouvert, allant jusqu'à 400 pieds de profondeur et qui seront situés au sud du lac McGillivray, au nord de l'autoroute 50 et à l'ouest du chemin Scotch. La taille initiale proposée est de $\pm 1\ 000$ acres mais les promoteurs possèdent des « claims » (droits miniers) sur $\pm 26\ 000$ acres de terrain dans la Municipalité de Grenville-sur-la-Rouge;
- 2) Les propriétaires de la mine, Canada Carbon, ont fait une demande d'autorisation à la CPTAQ (Commission de protection du territoire agricole du Québec) le 6 décembre 2016, afin de pouvoir procéder à une activité minière située en zone agricole;
- 3) Notre Conseil Municipal a approuvé à l'unanimité la demande d'autorisation auprès du CPTAQ le 13 décembre 2016, sans avoir préalablement consulté les citoyens;
- 4) Nous savons que Canada Carbon fait la promotion du début de ses opérations extractives pour le mois de février 2017;
- 5) Nous savons que le projet proposé sera situé directement sur l'aquifère ou près de la nappe phréatique qui fournit de l'eau potable tant aux citoyens du Village de Grenville qu'à ceux de la Municipalité de Grenville-sur-la-Rouge et pourrait avoir d'autres conséquences environnementales notamment sur les marais et les zones de nidification protégés qui se trouvent à proximité du site de la mine;
- 6) Nous sommes inquiets de l'augmentation prévue du nombre de camions qui vont circuler sur nos routes et générer plus de poussière, du bruit et de la proximité avec le Camp Amy Molson et de la poussière en provenance des cheminées;
- 7) Selon nous, le projet va à l'encontre des règlements d'aménagement du territoire de la Municipalité et des orientations prévues par la MRC pour son développement.

Nous voulons donc vous inviter à une séance d'information qui se tiendra le samedi, le 4 février 2017, à 14:00 au Centre communautaire du Village de Grenville situé au 21, rue Tri-Jean, lors de laquelle nous ferons de notre mieux pour répondre à vos questions et nous vous demanderons de signer une pétition pour mettre fin à ce projet. Le groupe Facebook : « Nouvelle Grenville-sur-la-Rouge » vous tiendra également au courant des événements.

Sincèrement vôtre,

Thomas Arnold

Président du groupe des citoyens concernés
de la Municipalité de Grenville-sur-la-Rouge